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CONCEPTVERSLAG VAN DE OPENBARE VERGADERING D.D. 13 DECEMBER 2012 
VAN DE COMMISSIE SAMENLEVING VAN DE GEMEENTE HAARLEM 
 
Aanwezig de leden en plaatsvervangende leden: 
De heren Aynan (PvdA), Azannay (GroenLinks), Rutten (VVD), Schouten (SociaalLokaal), Snoek 
(CDA), Stapelkamp (Haarlem Plus), Vrugt (Actiepartij) en Wiersma (CDA) en de dames Kerbert 
(D66), Koper (PvdA), De Leeuw (OPH) en Özogul-Özen (SP) 
 
Afwezig: 
Mevrouw Breed (D66), mevrouw Huysse (GroenLinks) 
  
Mede aanwezig: de heren Van de Manakker (voorzitter), Nieuwenburg (wethouder) en Van der Hoek 
(wethouder) en de heer Nijman (secretaris) 
 
Verslag: de heer Timmermans (Notuleerservice Nederland) 
 
 
1. Opening en mededelingen voorzitter 
 
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet allen welkom. Er zijn berichten van 
verhindering van de dames Breed en Huijsse.  
 
2. Spreektijd voor belangstellenden 
 
Er hebben zich geen belangstellenden gemeld. 

 
3. Vaststellen agenda 

 
De agenda wordt conform het voorstel vastgesteld. 
 
4. Inventarisatie rondvraag en mededelingen voor leden en collegeleden 
 
Wethouder Nieuwenburg deelt mee dat voor begin 2013 een afspraak in de maak is met de werkgroep 
minima naar aanleiding van hun rapport ‘Zoek het zelf maar uit’. Raadsleden die een werkbezoek 
willen afleggen aan de afdeling SoZaWe zijn welkom en kunnen een afspraak maken via de directeur, 
de heer Dorscheid. 
 
De heer Snoek (CDA) kondigt een motie vreemd aan over de loting voor het voortgezet onderwijs 
naar aanleiding van de recente raadsmarkt. Hij kondigt een rondvraag aan voor wethouder 
Nieuwenburg. 
 
Ter advisering aan de raad 
 
5. Beschikbaar stellen krediet Tetterodestraat 
 
Mevrouw Kerbert (D66) vraagt om een toelichting op de overschrijding als gevolg van niet geraamde 
kosten in deze tijden waar alle middelen hard nodig zijn. 
 
De heer Snoek (CDA) vraagt op welk moment er zicht kwam op deze overschrijding en of toen 
overwogen is de raad te vragen om een extra krediet. 
 
De heer Vrugt (Actiepartij) vraagt hoe hij het nu aangevoerde capaciteitstekort aan basisscholen in 
Haarlem-Noord kan rijmen met de recente sluiting van De Sterrekijker in datzelfde Noord. 
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Mevrouw Koper (PvdA) denkt dat dit ook geplaatst moet worden in het breder perspectief van de 
sociale kaart en het gemeentelijk vastgoedbeheer. Zij vraagt of het hier gaat om iets dat specifiek is 
voor dit schoolgebouw of dat de extra verhoging alleen maar voortkomt uit de extra vierkante meters. 
 
De heer Schouten (SociaalLokaal) vraagt of het nou werkelijk zoveel moeite kost een goede 
begroting te maken. Volgens hem was aan dat bedrag van 132.000 euro al een andere bestemming 
gegeven. Hij vraagt hoe dat verwerkt staat in de begroting in bestuursrapportages. 
 
Mevrouw De Leeuw (OPH) zegt dat ze zal instemmen met dit voldongen feit omdat het gaat om de 
belangrijke zaken speelruimte en onderwijs. 
 
De heer Rutten (VVD) vraagt hoe voortaan voorkomen gaat worden dat niet alle werkzaamheden in 
een begroting worden meegenomen en geraamd. 
 
Wethouder Nieuwenburg zegt dat rond de zomer een vervelende situatie ontstond die noopte tot snel 
handelen om de school tijdig goed te huisvesten. Daar zijn toen verschillende varianten bekeken en er 
is gericht gewerkt naar wat er toen voorlag. Tegelijkertijd kwamen er uit de buurt sterke signalen dat 
er iets moest gebeuren met de buitenruimte. Hij erkent dat hij deze ontwikkelingen eerder had kunnen 
melden, maar het was op dat moment onvermijdelijk dat er iets moest gebeuren. Door een meevaller 
bij het strategisch huisvestingsplan SHO konden de extra kosten gedekt worden. Omdat dit bedrag 
boven het budget uitkomt dat in het SHO gepland stond, komt hij daarmee nu conform de afspraken 
naar de raad. Hij heeft gehandeld zoals hij nodig achtte en zo snel mogelijk de rekening opgemaakt. Er 
is draagvlak in de buurt gewonnen. De kosten vallen mee, maar er is tot zijn spijt een overschrijding 
opgetreden. Hij is niet tevreden over de interactie met het projectmanagement en wil voortaan ruimer 
van tevoren een realistische begroting zien. De extra investeringen hebben nu wel geleid tot een goede 
onderwijsvoorziening voor twee scholen, maar hij had eerder kunnen melden dat dit niet binnen het 
bestaande budget was op te vangen. De definitieve afrekening moet nog komen, maar hij is ervan 
overtuigd dat alles binnen dit krediet zal blijven. Er is gedurende de zomer voortdurend met hem 
gecommuniceerd over de extra investeringen die met name in de buitenruimte nodig waren. Het is dus 
niet zo dat hijzelf pas achteraf overvallen zou zijn door een onaangekondigde overschrijding. De 
Sterrekijker ligt in het uiterste noorden van Noord en had dus geen soelaas kunnen bieden voor het 
groeiend aantal leerlingen in deze buurt in het zuidelijk deel van Noord. 
 
De heer Snoek (CDA) zegt de opvatting te delen dat het hier gaat om belangrijke investeringen. Maar 
bij overschrijdingen staan een wethouder twee wegen open: of eerst naar de raad gaan om een extra 
krediet te vragen of meteen zelf ingrijpen en dat dan zo spoedig mogelijk aan de raad melden, in dit 
geval dus in september. Hij constateert dat beide wegen hier niet bewandeld zijn, zodat het 
budgetrecht van de raad voor de zoveelste keer in deze periode geschonden is. Wat spreker betreft is 
de maat nu vol en zal hij niet langer instemmen met zulke voorstellen. Hij kondigt een motie van 
afkeuring aan voor deze en elke volgende keer dat het budgetrecht van de raad wordt aangetast. De 
raad gaat over het geld, het college over het uitvoeringsproces. Hij is benieuwd naar de opvattingen 
van de commissieleden over een dergelijke motie. 
 
Wethouder Nieuwenburg werpt tegen dat dit de eerste keer is dat iets dergelijks binnen zijn 
portefeuille gebeurt. Hij merkt op dat het hier een bijzondere situatie betreft. Meestal is het 
schoolbestuur de opdrachtgever. In dit geval had de gemeente het gebouw gekocht en had bij de bouw 
te maken met twee schoolbesturen en de wensen van omwonenden. 
 
Mevrouw Kerbert (D66) zegt het ongenoegen over overschrijdingen te delen. Maar in dit geval heeft 
de wethouder het binnen de eigen begroting opgevangen, zoals de algemene afgesproken lijn is. Het 
belang van de scholen en de noodzaak van deze investeringen zijn voor haar doorslaggevend. 
  
Mevrouw Koper (PvdA) zegt dat een motie over college breed beleid de hele fractie aangaat. Daar is 
dus eerst beraad over nodig. Het lijkt haar bovendien meer opportuun met een dergelijke motie te 
komen bij de vaste ijkpunten in de raad voor het financieel beleid. 
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Mevrouw Özogul (SP) vindt het belang van een goede huisvesting voor scholen zwaar wegen. De 
overschrijding is niet goed te praten, maar is relatief gering. Zij steunt het punt, maar niet de motie en 
acht dit ook niet het geschikte moment voor een dergelijke stap. 
  
De heer Vrugt (Actiepartij) zegt dat deze geringe overschrijding de eerste is bij dit programma. Hij 
doet de heer Snoek de suggestie aan de hand zich nu te beperken tot het aankaarten van een overzicht 
van alle aantastingen van het budgetrecht in deze periode. Als het daarna nog eens gebeurt, is een 
motie wel een stap waarin hij kan meegaan. 
 
De heer Snoek (CDA) vindt dit een zinnige suggestie en zal een overzicht maken. Voor de goede orde 
meldt hij het op zich eens te zijn met de investering. Het gaat hem puur om de uitholling van het 
budgetrecht. In de raad zal hij minimaal met een stemverklaring komen. 
 
De voorzitter stelt vast dat het voorstel als hamerstuk met stemverklaring naar de raad gaat. 
 
Overige punten ter bespreking 
 
6. Plan van aanpak vervolgproces unilocatie 
 
Inspreker 
 
De heer Rol van de wijkraad Binnenstad zegt dat de problemen al jaren genoegzaam bekend zijn. De 
omwonenden van de huidige voorzieningen is al tijden lang beloofd dat de opvang naar een andere 
plek verplaatst gaat worden. Er zijn al honderden uren gaan zitten in overleg, platforms en dergelijke. 
Na veel gedelibereer is de keuze gemaakt voor een unilocatie als dé oplossing. Maar als er dan een 
locatie voorgesteld wordt, slaat de raad weer om als een blad aan een boom en verklaart die locatie 
ongeschikt met een verwijzing naar voortschrijdend inzicht. Hij vraagt hoeveel informatie de raad nog 
meer nodig denkt te hebben alvorens een besluit te nemen. De raad heeft ook beloftes gedaan aan de 
genoemde omwonenden. Wat hem betreft mag het afstandscriterium in de prullenbak. De bewoners 
van de binnenstad hebben al meer dan genoeg overlast. Deze opvang zal nergens met open armen 
ontvangen worden en maximale weerstand oproepen. En daarin geeft hij de mensen nog gelijk ook. 
 
Mevrouw Koper (PvdA) denkt dat de frustraties van de PvdA over het debat van 24 mei jl. 
genoegzaam bekend zijn. Ze komen overeen met die van de inspreker: er zijn beloften gedaan aan 
bewoners en daaraan is niet beantwoord. Zij hoopt dat de nieuwe planning zal leiden tot een afronding 
van de besluitvorming vóór de verkiezingscampagne van maart 2013, omdat zij voorziet dat anders dit 
dossier weer getraineerd wordt. De raad is er om besluiten te nemen en dat moet dus eindelijk eens 
gebeuren. Zij pleit ervoor de financiële kaders goed in beeld te brengen – zij denkt onder meer aan de 
komende bezuinigingen en aan de kwestie Castricum – voordat er nieuwe scenario’s gemaakt worden. 
Verder moet goed bewaakt worden dat de raad en het college zich ieder hun eigen taak houden, anders 
voorziet zij dat men er nooit uitkomt. Het college is er voor de uitvoering en de raad voor de kaders en 
de controle. Voorkomen moet worden dat die rollen door elkaar gaan lopen, net zoals op 24 mei 
gebeurde. Zij ziet in het plan van aanpak de term onderzoek. Zij hoopt dat daarmee gedoeld wordt op 
een inventarisatie van succesvolle interventies in andere gemeenten en niet op wetenschappelijk 
onderzoek, want ook dat zou weer vertraging met zich meebrengen. Het gaat erom deze groepen op 
een effectieve manier van hun verslaving af te krijgen. Haar fractie is verder wat huiverig geworden 
voor inkoopscenario’s vanwege de mogelijke deelname van religieuze instellingen. Zij wijst daarbij 
ook op het RKC-rapport. 
 
De heer Stapelkamp (HaarlemPlus) is benieuwd wat de wethouder vindt van de suggestie om het 
afstandscriterium af te schaffen. Hij denkt dat er een grote prioriteit moet liggen bij het duidelijkheid 
geven aan de bestaande instellingen en hun omwonenden over de termijn waarop de huidige locaties 
gaan verdwijnen. Hij is er geen voorstander van deze kwestie over de huidige raadsperiode heen te 
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tillen. Als men het concept van de unilocatie opgeeft, dient men zich wel te realiseren dat er naar meer 
nieuwe locaties gezocht moet worden. 
 
De heer Schouten (SociaalLokaal) spreekt van een verhaal zonder einde. Hij wil graag nog een keer 
de eerste presentatie van het concept unilocatie krijgen waar de raad in de vorige raadsperiode mee 
heeft ingestemd. Daar zaten eisen voor buitenruimte en dagbesteding in die naar zijn mening wel 
overeind gehouden moeten worden. Het is volgens hem of een echte unilocatie of geen. 
 
De heer Vrugt (Actiepartij) zegt niet te begrijpen wat met die oude presentatie te winnen is. Hij vindt 
weinig aan te merken op het voorliggende plan van aanpak. Het is ambitieus in tijd, maar hopelijk wel 
haalbaar. Het gaat anders te lang duren en dat is voor niemand wenselijk. Hij is verheugd dat nu ook 
breder gekeken wordt naar aanbieders, want daar zijn volgens hem heel wel andere keuzes te maken.  
Hij kan zich in deze aanpak vinden.  
 
Mevrouw Kerbert (D66) vindt deze opzet prima. Zij pleit voor het gebruikmaken van externe 
expertise en niet nog eens extra wetenschappelijk onderzoek. Zij wil net als de PvdA het tempo in het 
proces houden, zodat er vóór de verkiezingen een onomkeerbaar besluit ligt. 
 
De heer Wiersma (CDA) denkt dat de term unilocatie inmiddels besmet is. Het gaat hier om een grote 
variëteit aan probleemgevallen die niet zomaar bij elkaar te zetten zijn. Het CDA heeft altijd gezegd 
dat de raad kaders moet stellen en daarna de wethouder zijn werk moet laten doen, waarna de raad het 
een en ander zal toetsen. Er was een probleem met de kaders toen de zaak in de raad stukliep. Daarom 
vraagt hij de wethouder nu met duidelijke kaders te komen. Differentiatie van doelgroepen met meer 
locaties is voor het CDA bespreekbaar. Hij vraagt vooral de burgers te betrekken en de 
probleemanalyse te laten voor wat het is. Hij vraagt zich af waar de kosten voor een nieuw onderzoek 
van betaald zouden moeten worden. De probleemanalyse is volgens hem al gemaakt naar aanleiding 
van vragen in de raad. Die volstaat volgens hem. In het voorliggende plan staat dat de wethouder een 
en andere weer op een rij gaat zetten. Maar dat mag van hem niet uitlopen op een tijd- en 
geldverslindend onderzoek. Hij pleit voor een breed georiënteerde inkoop van zorg, mede vanuit het 
oogpunt van goed koopmanschap. Uitbesteden acht hij het overwegen waard. De opvang aan de 
Bakenessergracht is niet meer van deze tijd. Daarom is volgens hem snelheid geboden naast een 
verantwoord omgaan met de problematiek. 
 
De heer Rutten (VVD) zegt dat het lijkt alsof de heer Vrugt zijn tekst uitgesproken heeft. Het plan is 
ambitieus in de tijdsplanning, dat is zijn enige kanttekening. Voor het overige is hij positief. Hij denkt 
in tegenstelling tot het CDA juist dat een goede probleemanalyse ontbreekt. 
 
De heer Azannay (GroenLinks) acht het ook tijd naar besluitvorming toe te gaan werken. Maar het 
probleem is dat het maatschappelijk draagvlak ontbreekt. Hij is benieuwd naar de scenario’s die op de 
proppen zullen komen. Hij is er voor de doelgroepen een beetje te scheiden omdat het lastig is veel 
mensen in één buurt te concentreren. Hij juicht het toe dat ook de doelgroepen zelf in het proces 
betrokken zullen worden. De wens van het college om nu ook beter in kaart te brengen welk probleem 
men wil oplossen, opent volgens hem de mogelijkheid dat de optie van meerdere locaties weer in 
beeld komt. 
  
Mevrouw Özogul (SP) noemt het plan ambitieus, maar hopelijk wel haalbaar. Gezien de beloftes en 
de staat van onderhoud van de huidige opvanggelegenheden is snelheid geboden, maar ook een goede 
discussie in de raad met als uitkomst een duidelijke uitspraak of men voor of tegen een unilocatie is. 
De SP was in het begin voorstander, maar neigt nu naar afwijzing. Een en ander hangt af van de 
mogelijkheden die een nieuwe locatie biedt voor dagopvang, gescheiden ingangen en dergelijke. Meer 
gebouwen zal kostbaarder zijn, een unilocatie is goedkoper en beter beheersbaar. De beoordeling van 
de haalbaarheid laat zij vooralsnog aan het college. De kwaliteit van de zorg staat voorop. De SP is 
geen voorstander van aanbesteding, maar vindt het wel goed als andere aanbieders in beeld komen. 
Maar terughoudendheid met nieuwe religieuze organisaties blijft voor haar geboden, al heeft zij geen 
moeite met het Leger des Heils. 
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De heer Snoek (CDA) concludeert dat de SP kennelijk wil bepalen welke religieuze instelling al dan 
niet welkom is in Haarlem. 
 
Mevrouw Koper (PvdA) zegt het nog steeds te betreuren dat de PvdA en de SP bij de discussie over 
het Scharlaken Koord geen meerderheid kregen over het formuleren van een onderlegger voor het 
inschakelen van zulke organisaties. Anders was deze discussie niet nodig geweest. 
 
De heer Vrugt (Actiepartij) zegt dat het moet gaan om de vraag welke organisaties een effectief 
aanbod kan bieden. 
 
Mevrouw De Leeuw (OPH) zegt het daarmee eens te zijn. Voor haar hoeft de voorziening niet per se 
op één locatie of in de binnenstad te komen. Enige lichaamsbeweging kan volgens haar voor deze 
doelgroep geen kwaad. 
 
Wethouder Van der Hoek proeft overwegend instemming met dit plan dat naar hij toegeeft ambitieus 
is. Die ambitie is mede ingegeven door de overwegingen die mevrouw Koper heeft aangevoerd om dit 
dossier buiten de verkiezingen te houden. In eerste instantie gaat het erom goed in kaart te brengen 
welke problemen opgelost moeten worden en of alle zaken uit de startnotities nog steeds geldig zijn. 
Daaruit vloeit dan de voorkeur voor een scenario voort en daarna zullen de reële mogelijkheden in 
kaart gebracht worden. Daaruit zal het college een keuze maken die aan de raad zal worden 
voorgelegd inclusief de daarvoor benodigde middelen en planning. In beginsel is er een budget van 2,2 
miljoen euro per jaar beschikbaar, inclusief dienstverlening. Het is niet de bedoeling nieuw 
wetenschappelijk onderwijs te entameren. Hert gaat er meer om via desktopresearch en werkbezoeken 
in kaart te brengen welke oplossingen elders in het land zijn bedacht en effectief zijn. Daaruit zullen 
conclusies getrokken worden die ook rekening houden met de vergelijkbaarheid van situaties. 
Uiteraard zal ook gekeken worden naar interventies die niet of minder blijken te werken, zodat die 
beargumenteerd kunnen worden afgewezen. De kosten voor die inventarisatie worden bestreken uit de 
lopende begroting van de afdeling. Voor het inkooptraject is ook gekozen om te voorkomen dat de 
gemeente als enige in de trekkersrol blijft, zoals de afgelopen twee keren telkens het geval was. Het is 
daarnaast nadrukkelijk ook de bedoeling de professionele zorgsector te vragen welke oplossingen men 
in dit geval denkt te kunnen aanbieden binnen de gegeven situatie en middelen. Dat betekent een 
kanteling van de huidige praktijk waarin de gemeente bij voorbaat de oplossingen verzint. Uiteraard 
houdt de gemeente wel de nodige sturing, omdat het om een kwetsbare groep mensen gaat. Maar hij 
sluit niet uit dat de professionele markt met nieuwe inzichten en methodieken komt. Hij introduceert 
de term DTV-opvang als alternatief voor de term unilocatie. Hij hoopt dat er een einde aan het verhaal 
in zicht komt, zeker gezien de staat van onderhoud van de huidige voorzieningen. De raad stelt de 
kaders vast en het college gaat aan de slag. Het zou het college een lief ding waard zijn als de raad 
zich ook aan die taakverdeling houdt. 
 
De voorzitter concludeert dat het plan voldoende en overwegend positief besproken is. 
 
7. Actielijst en jaarplanning 
 
Na enige discussie over de afhandeling wordt besloten deze stukken paginagewijs door te nemen.  
Dat levert voor de actielijst het volgende op: 
 De actiepunten 205, 379, 678, 810, 883, 989, 1004, 1049, 1050 en 1054 kunnen geschrapt worden 

omdat ze afgehandeld of achterhaald zijn. 
 Bij actiepunt 1016 moet een andere datum vermeld worden. 
 Actiepunt 1071 hoort thuis bij de commissie Ontwikkeling. 
 Het feit dat de actiepunten 767, 968, 970, 1020, 1042 en 1046 nog steeds onafgehandeld op de lijst 

staan veroorzaakt irritatie. Over 968 is volgens wethouder Van der Hoek net een brief gestuurd 
naar de griffie. Voor punt 1046 vraagt hij om enige coulance omdat de onderhandelingen met de 
GGD nog niet zijn afgerond. 
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 Bij sommige actiepunten staat als ingangsdatum januari 2009. Dit schijnt te betekenen dat 
niemand meer precies weet wanneer het betreffende punt is ingebracht. 

 
Over de jaarplanning worden de volgende punten opgemerkt: 
 De punten 61, 379, 765, 773 en 883 kunnen worden geschrapt. 
 Bij punt 98 wordt waarschijnlijk gedoeld op de samenstelling van de commissie beroep- en 

bezwaarschriften. 
 Punt 444 wordt in 2013 verwacht. 
 Punt 701 wordt voor het voorjaar van 2013 gevraagd als aanzet voor het nieuwe sportbeleid. 

 
De heer Rutten (VVD) spreekt zijn irritatie uit over de zijns inziens matige kwaliteit van deze stukken 
die beheerd worden door de griffie, die voorafgaand aan de verzending ook nog doorgenomen worden 
met de wethouders en desondanks nog zoveel achterhaalde zaken bevatten. 
  
8. Rondvraag 
 
De heer Snoek (CDA) vraagt of het klopt dat de nieuwbouw van een gymzaal voor basisschool De 
Kring voorlopig niet gebouwd gaat worden en welke garanties er dan zijn dat de Beijneshal voldoende 
voorzieningen biedt om dat op te vangen. 
 
Wethouder Nieuwenburg bevestigt dat de bouw is uitgesteld vanwege het uitstel van de bouw van het 
gemaal dat samen met die gymzaal gebouwd gaat worden. De afdeling vastgoed is bezig met een 
onderzoek naar de voorzieningen en investeringen die het komende jaar nodig zullen zijn om de 
leerlingen adequaat gymnastiekonderwijs te bieden. 
 
9. Agenda komende commissievergadering 
 
De voorzitter verzoekt commissieleden suggesties voor de agenda schriftelijk door te geven. 
 
10. Sluiting 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.30 uur. 


